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Voorwoord  
 
Voor u ligt het jaarverslag van Buurtorganisatie 1018 over 2021. 
 
Corona maakte het voor iedereen een moeilijk jaar waarin  we nauwelijks samen konden 
komen. Soms leek het even de goede kant op te gaan, maar dan volgden er weer nieuwe 
maatregelen. 
 
Corona frustreerde het bestaan. Mensen werden op zich zelf terug geworpen. Er was minder 
reuring, minder samenkomst, minder mogelijkheden om tot gemeenschappelijkheid te 
komen.  
Ook BO1018 kon maar moeilijk uit de voeten. Er kon uiteindelijk niet één themabijeenkomst 
georganiseerd worden. De platforms van onze buurten, PWO en Eilandenoverleg, waren nog 
wel actief, al te vaak omdat zij zich moesten keren tegen gemeentelijk plannen die ongunstig 
zouden uitpakken voor omwonenden. Maar ook daar werden vergaderingen vaak via ZOOM 
gehouden, leidend tot meer afstand en minder gemeenschappelijkheid.  
 
Opkomen voor de mogelijkheid van bewoners om tijdig hun stem te laten horen en te laten 
meewegen in processen en plannen van de gemeente, dat is en blijft een belangrijke en 
onverminderd noodzakelijke taak van BO1018. Gelukkig gebeurde er in 2021 op dat terrein 
wel positieve dingen. De voorstellen van BO1018 werden ineens door de gemeente 
opgemerkt. Er werd naar ons geluisterd, onze concrete ideeën kregen een plek – ter nadere 
uitwerking – in de nota’s die straks, in 2022, met het nieuwe college mee naar de toekomst 
gaan. Op de valreep van het jaar kregen we de kans over “de nieuwe vormen van 
participatie” een rondetafelgesprek te organiseren. Pakhuis de Zwijger bood ons een ruimte 
aan en nam voor ons het gesprek op video op. Het is te zien op onze website. 
 
Ondanks alle restricties hopen we dat veel bewoners zich toch gesteund konden voelen door 
de positionering van BO1018, en geïnformeerd weten door de nieuwsberichten op de 
website. De webredactie is uitgebreid, zodat we het werk kunnen verdelen en de continuïteit 
beter geborgd is.  
 
Corona lijkt nu, begin 2022, voorbij. Althans: de mondkapjes gaan af, en de deuren gaat 
weer open.  
We gaan moedig voorwaarts. 
 
Petra Catz 
Voorzitter BO1018 
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Inleiding en leeswijzer 
 
 
In het eerste deel van dit jaarverslag komen de prestaties van Buurtorganisatie 1018 aan de 
orde, en wordt ingegaan op de cijfers: hoeveel mensen hebben belangstelling voor de 
berichtgeving, de nieuwsberichten op de website en de maandelijkse nieuwsbrief. 
Hierna volgen hoofdstukken over de bijeenkomsten, over bewonersparticipatie, en over 
optreden als rechtspersoon.  
Daarna gaan de paragrafen over het bestuur, de Commissie van Toezicht en het financieel 
jaarverslag. In tegenstelling tot eerdere jaren heeft het bestuur voor 2021 afgezien van een 
aanvragen van een subsidie. Voor 2022 is opnieuw subsidie aangevraagd en verkregen. Wij 
zien dat als erkenning van het bestaansrecht van Buurtorganisatie 1018. 
 
Achter het jaarverslag van de Stichting vindt u de verslagen van het Eilandenoverleg en van 
het Plantage-Weesperbuurt Overleg. Deze verslagen maken formeel geen deel uit van het 
jaarverslag van de stichting, maar zijn bijgevoegd om een beeld te schetsen van de thema’s 
die in 2020 speelden in postcodegebied 1018.  
 

 
 
 
 

 

1.  Resultaten aan de hand van prestatie-indicatoren 
 
De Stichting Buurtorganisatie 1018 is in oktober 2014 met haar activiteiten gestart. In de 
statuten is vastgelegd dat de Stichting als doel heeft om bewonersparticipatie en 
bewonersinitiatieven in postcodegebied 1018 te stimuleren en te ondersteunen.  
Het beleid van de Stichting is uitgewerkt in een startnotitie, die evenals de statuten te vinden 
is op www.buurtorganisatie1018.nl/over/  

 

 
Een belangrijk middel om de doelstellingen te bereiken is het in stand houden van de 
website www.buurtorganisatie1018.nl, waar alle groepen uit de buurt gebruik van kunnen 
maken voor nieuws, aankondigingen en verslagen. BO1018 zorgt zelf voor nieuwsberichten 
op de website over voor de buurt relevante ontwikkelingen. 
 
In 2015, toen een eenmalige subsidie van het stadsdeel werd ontvangen, heeft de 
Buurtorganisatie doelstellingen geformuleerd, die sindsdien als ijkpunten gebruikt zijn voor 
de resultaten zoals die in de jaarverslagen gemonitord worden. 
 
Onderstaande tabel laat de behaalde resultaten in 2021 zien in vergelijking met de resultaten 
in de jaren 2015-2018. Nieuwsberichten en de belangstelling voor nieuws is in 2021 minder 
dan in voorgaande jaren. De gedachte is dat de Corona-situatie hier debet aan is: er 
gebeurde bijna niks, en daarom was er ook weinig te melden. 
 
 

http://www.buurtorganisatie1018.nl/over/
http://www.buurtorganisatie1018.nl/
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*) dossiers en werkgroepen vallen nu onder een noemer 

 
 

Toelichting bij de prestatie-indicatoren  
 
De website van Buurtorganisatie 1018 en de daaraan gekoppelde Facebookpagina vervullen 
een belangrijke functie voor participatie van en informatie van en voor bewoners en 
bewonersgroepen in de oostelijke binnenstad: 

 Nieuws over initiatieven en acties van bewoners(groepen); 

 Nieuws van stadsdeel Centrum en gemeente over beleid, plannen en 
werkzaamheden die van belang zijn voor postcodegebied 1018; 

 Nieuws van welzijnsinstellingen, woningcorporaties, ontwikkelaars, 
onderwijsinstellingen en ondernemers; 

 Nieuws en agenda-items op cultureel gebied, zoals van Oosterkerk, SOOP, 
Luthermuseum, Joods Cultureel Kwartier, en evenementen in postcodegebied 1018; 

Stand Stand Stand Stand Stand Stand Stand Stand

31-dec 31-dec 31-dec 31-dec 31-dec 31-dec 31-dec 31-dec

2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021

Website en 

Nieuwsbrieven

1. Aantal aangesloten 

werkgroepen

7 9 10 12 12 12 12 *)

2. Aantal dossiers 

website

4 5 6 7 18 18 21 21

3. a)Aantal 

nieuwsitems website

20 85 89 116 147 195 147 113

3 b) Aantal agenda-

items

Ca. 50 Ca. 70 Ca. 70 Ca. 100 92 46 37

4. Aantal 

nieuwsbrieven

0 5 5 6 9 11 12 12

5. Aantal abonnees op 

de nieuwsbrief

34 241 300 356 480 859 857 879

9. Mailing 

Eilandenoverleg

112 158 218 250 338 353 364

10. Mailing PWO 140 140 197 158 459 464 468

Bijeenkomsten

11. Aantal thema-

avonden BO1018

1 2 1 3 1 1 1 geen

12. Aanwezigen per 

thema-avond BO1018

15 40-150 60 28-50 50 50 24 n.v.t.

13. Aanwezigen 

Nieuwjaarsreceptie

n.v.t. n.v.t. n.v.t. 350 350 300 400 n.v.t.

2078 1634

Prestatie-indicatoren

6. Aantal bezoekers 

website per maand

239 912 

(dec)

3669 

(dec)

4338 

(dec)

2500

2133 2267 2575

2508 

(gem)

2330 2224 2042

8. Aantal pageviews 

website per maand

1030 2003 

(dec)

5659 

(dec)

3958 4241 4450 2685 3343

7. Aantal bezoeken 

website per maand

381 1321 

(dec)
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 Aankondigingen van bijeenkomsten van bewoners, stadsdeel en gemeente met 
agenda/programma/achtergrondinformatie; 

 Dossiers van belangrijke gemeentelijke projecten en ontwikkelingen zoals 
Eilandenboulevard, Oostenburg-Noord en Marineterrein waarin alle relevante 
documenten; 

 Agenda’s, verslagen en belangrijke documenten van Eilandenoverleg en Plantage 
Weesperbuurt Overleg. 

 

 
Toelichting bij de cijfers in de tabel op blz. 5 per prestatie-indicator: 
 
Ad 1 Aangesloten groepen / ad 2 Dossiers 
 
Er zijn op 31 december 2021 21 dossiers met een eigen pagina op de website:  
 

 Bestuurlijk stelsel en bewonersparticipatie 

 Dijksgracht 

 Eilandenboulevard herprofilering 

 Groen Oostelijke Eilanden 

 Groen Plantage en Weesperbuurt  

 Holocaust Namenmonument  

 Kadijken 

 Kattenburg/Marineterrein  

 Oostenburg-Noord planvorming  

 Ouderenhuisvesting 

 Plantage Middenlaan e.o. herinrichting 

 Sint Jacob nieuwbouw 

 SOOP ontmoetingscentrum ouderen 

 Stadsdorp Centrum-Oost 

 Struikelstenen in 2018 

 Subsidies stadsdeel Centrum 

 Verkamering in 2018  

 VOC-kade geluidsoverlast 

 Werkgroep Kunst en Cultuur 

 Zeeburgerpad-Centrum 

 Zonnepanelen in 1018 
 
Oudere, afgesloten dossiers zijn ondergebracht in het menu ‘Archief’ 
 
Ad 3 Aantal nieuwsitems is teruggelopen 
Het aantal nieuwsitems is ten opzichte van 2020 teruggelopen met 25%. Aangenomen mag 
worden dat de Corona-crisis hier debet aan is: er gebeurt eenvoudigweg minder in de buurt, 
dus is er ook minder nieuws. 
De terugloop van het aantal agenda-items tov 2020, is beduidend minder dan vorig jaar. Wij 
gaan er van uit dat hiermee de bodem is bereikt en het aantal agenda-items weer zal gaan 
toenemen. 
 
Ad 4 Aantal nieuwsbrieven BO 1018: twaalf 
De nieuwsbrief is in 2021 maandelijks verschenen. 
 
Ad 5 Aantal abonnees Nieuwsbrief BO 1018: lichte groei 
Het aantal abonnees op de nieuwsbrief is licht gegroeid. Op 31 december 2021 waren er 879 
abonnees.  
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Ad 6 Het aantal unieke bezoekers van de website per maand 
Het teruggang in het gemiddeld aantal “unieke” bezoekers aan de website per maand was in 
2021 ongeveer net zo groot als in 2020 (20%). De reden is waarschijnlijk: minder te doen, 
minder nieuws en minder aankondigingen.  
 
Ad 7 Aantal bezoeken aan de website per maand  
De gemiddeld 1634 bezoekers per maand leggen gezamenlijk 2042 bezoeken per maand af. 
Dat geeft aan dat circa 25% van de bezoekers vaker dan 1x per maand de website bezoekt. 
 
Ad 8 Aantal pageviews per maand  
De 2042 bezoeken per maand zijn samen goed voor 3043 bezochte pagina’s. Dat zijn er dus 
circa 1,5 per bezoek. Een beduidend hoger aantal in vergelijking met vorig jaar. 
 
Ad 9 en 10 Emailadresbeheer Eilandenoverleg en PWO 
Gebruikers van de website kunnen zich abonneren op de Nieuwsbrief. Ook kunnen zij 
aangeven informatie te willen ontvangen over een aantal specifieke onderwerpen.  
De e-mailadressen kunnen door de groepen gebruikt worden voor het toezenden van 
agenda’s en verslagen en voor speciale mailings.  
De emailadressenbestanden van Eilandenoverleg en PWO lieten beide ook in 2020 een 
kleine groei zien.  

 
 
2.  Thema-bijeenkomsten en Nieuwjaarsreceptie  
 
De Buurtorganisatie 1018 stelt zich ten doel om, naast het faciliteren van actieve groepen, 
ook zelf themabijeenkomsten te organiseren om onderwerpen onder de aandacht te 
brengen, gezamenlijke meningsvorming van meerdere betrokken bewonersgroepen te 
stimuleren of om bewonersgroepen met elkaar in contact te brengen.  
 
Het voornemen was een thema-avond over democratisering en participatie te organiseren. 
Toen ook die avond door Corona niet mogelijk bleek, bood Pakhuis de Zwijger BO1018 aan 
een ronde tafel gesprek, te houden in het pakhuis, op te nemen zodat de video via allerlei 
kanalen verspreid zou kunnen worden. En zo ontstond een video van ruim een uur van ene 
gesprek van drie bestuursleden met Niesco Dubbelboer, de adviseur van de wethouder,  
over nieuwe mogelijkheden van participatie in de toekomst. 
 
Voorbereidingen voor de nieuwjaarsreceptie 2021 
In november 2020 hebben de deelnemende partijen besloten om vanwege de 
coronapandemie de Nieuwjaarsreceptie 2021 af te gelasten. In plaats daarvan is via het 
Magazine 1018 een nieuwjaarskaart verspreid. 
 
 

3.  Buurtorganisatie 1018 en bewonersparticipatie 
 
Voor BO1018 is het onderwerp participatie een kern-onderwerp. De organisatie komt op voor 
de positie van bewoners van de stad, voor de ruimte die zij zouden moeten krijgen om hun 
stem vroegtijdig te laten meewegen bij beleidsvoorbereiding en besluitvorming.  
 
In het traject van de evaluatie van het bestuurlijk stelsel werden door BO1018 stukken 
geschreven (eigen notities, inspraakreacties op het evaluatierapport, etc) waarin naar voren 
werd gebracht hoe participatie het best vorm zou kunnen krijgen in een nieuwe 



8 
 

bestuursstructuur. De stukken kregen wel erg weinig respons. Uiteindelijk werd besloten 
twee casussen uit eigen omgeving in detail uit te werken, die werden opgenomen in de  
notitie “van frustratie naar participatie”. De eerste casus gaat over het traject 
verkeersmaatregelen ten behoeve van de verkeersveiligheid op de Plantage Parklaan / 
Plantage Middenlaan. De tweede gaat over het plan van de gemeente om de nachtstalling 
van de rondvaartboten te verplaatsen van CS en Rokin naar de Dijksgracht Oost.  
Door de hele gang van zaken van die twee projecten nauwkeurig en gedetailleerd uiteen te 
zetten werd duidelijk gemaakt hoe de gemeente eigenlijk met haar bewoners omgaat en 
haar eigen uitgangspunt “dat bewoners meer betrokken moeten worden” met voeten treedt. 
Er kwamen veel reacties, geschokt door wat er stond, en positief dat het op papier stond, en 
voor het eerst kwam er ook een reactie van het stadsbestuur. Wethouder democratisering 
Rutger Groot Wassink nodigde bestuursleden van BO1018 uit om te spreken over hetgeen in 
de notitie werd uiteengezet en over de concrete mogelijkheden voor verbetering die erin 
werden voorgesteld.  
 
 

4.  Voor bewonersgroepen als rechtspersoon optreden bij 
juridische procedures 

 
In 2021 is er geen beroep op Buurtorganisatie gedaan om als rechtspersoon in een bepaalde 
kwestie op te treden.  
 
 

5.  Bestuur Buurtorganisatie 1018 
 
Het bestuur bestond op 1 januari 2021 uit: 

o Petra Catz  - voorzitter 
o Jeroen Verhulst - secretaris 
o Peter Kroon  - penningmeester 
o Bart Uitdenbogaart - lid 
o Moon Rijven   - lid 
o Loes Lauteslager - lid 
o Bob Soer  - lid 

 
Op 31 december 2021 bestond het bestuur uit: 

o Petra Catz  - voorzitter 
o Loes Lauteslager - secretaris 
o Peter Kroon  - penningmeester 
o Bart Uitdenbogaart - lid 
o Moon Rijven  - lid 
o Bob Soer  - lid 

 
Het bestuur kwam in 2021 6 keer bijeen waarvan de eerste twee via Zoom (4 februari, 8 
april, 10 juni, 16 september, 28 oktober en 16 december). 
 
 

6.  Commissie van Toezicht Buurtorganisatie 1018 
 
De Commissie van Toezicht is in het leven geroepen om te bewaken dat de Buurtorganisatie 
conform de doelstellingen in de statuten blijft functioneren. De commissie heeft daarom 
statutair de bevoegdheid om bestuursleden te benoemen en te ontslaan, en kan daarnaast 
gevraagd en ongevraagd het bestuur adviseren. De commissie werkt op basis van controle 
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achteraf – het bestuur hoeft producten als jaarverslag en begroting niet ter goedkeuring voor 
te leggen, maar wel ter informatie.  
De Commissie van Toezicht komt in principe één keer per jaar bijeen. In 2021 vond de 
bijeenkomst plaats per Zoom op 3 maart 2021. 
 
Samenstelling van de commissie op 1 januari 2021: 
• Jocelyn Daris namens het Plantage Weesperbuurt Overleg (PWO) 
• Marius Ernsting namens het Eilandenoverleg 
• Sybrand Hekking namens het Eilandenoverleg 
• Marlies Steverink namens het Plantage Weesperbuurt Overleg (PWO) 
 
In de vergadering van 3 maart stonden ter bespreking: 
• Verkiezing van een voorzitter 
• Jaarverslag 2020 
• Financiële verantwoording 2020 
• Begroting 2021 
• Plannen voor 2021 en verder 
Vanwege het vertrek van de voorzitter Sybrand Hekking wordt Heleen Verschuren gevraagd 
namens het Eilandenoverleg zitting te nemen in de commissie van Toezicht 
De samenstelling van de Commissie van Toezicht is in 2021 voor het overige ongewijzigd 
gebleven 
 
 

7.  Financieel jaarverslag  

 
Zoals vermeld in het jaarverslag 2020 is er, vanwege het verwachte overschot op de 
begroting 2020 en de financiële positie van BO1018, voor 2021 geen subsidie aangevraagd 
bij de gemeente. Met de kennis van nu is dat een juiste beslissing geweest.  
 
De begroting 2021 werd gedomineerd door opnieuw de coronacrisis en door de te 
verwachten (extra) kosten vanwege de vervanging van de secretaris. Het eerste is 
uitgekomen. Opnieuw geen thema-bijeenkomsten en geen activiteiten tbv bewoners. Met het 
niet doorgaan van de Nieuwjaarsreceptie was in de begroting al rekening gehouden maar 
door een nagekomen factuur uit 2020 is die post toch overschreden. De verwachte extra 
uitgaven voor het inhuren van externe ondersteuning bij de overname van de 
secretariaatswerkzaamheden, bleken niet nodig. Ging toch gemakkelijker dan gedacht. 
Per saldo is er bijna € 900 uitgegeven (ruim € 1.000 minder dan begroot) en komt volledig 
ten laste van de algemene reserve. Deze reserve per 31-12-2021 is weer terug op het 
niveau van eind 2019. Voor het jaar 2022 is weer wel subsidie aangevraagd en ook 
toegekend. 
 
Crowdfunding in 2021 
Ook in 2021 heeft geen crowdfundings-actie plaats gevonden.  
 
Noodfonds 
In 2017 heeft BO1018 het Noodfonds in het leven geroepen dat is bedoeld voor 
noodgevallen. Als er haast bij een actie is en middelen te kort schieten, kan BO1018 onder 
bepaalde voorwaarden bijspringen. De kern is: soms is actie nodig, dan moet het ook 
kunnen.  
Per 1-1-2021 was in dit fonds een bedrag beschikbaar van € 1.009,47. In het afgelopen jaar 
is de reserve website aardappeloproer van € 180 opgeheven en is het vrijgevallen bedrag 
toegevoegd aan het noodfonds. Verder is een donatie van € 725 ontvangen specifiek 
bestemd voor het noodfonds. Ook is dit jaar geen beroep op het noodfonds gedaan. Het 
saldo van het noodfonds is derhalve in 2021 toegenomen met € 905 en bedraagt per 
31-12-2021 nu € 1.914,47 
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8.  Samenvatting realisatie doelstellingen Buurtorganisatie 1018 
 

*  BO1018 speelt een belangrijke rol in de verspreiding van informatie en geeft  
bekendheid aan activiteiten van bewonersgroepen. In 2019 waren op de Oostelijke 
Eilanden veel activiteiten gericht op het bevorderen van sociale cohesie, een en 
ander als nasleep van de schietpartijen in 2017 en 2018. In de Plantage-
Weesperbuurt verzetten bewoners zich onder andere tegen de locatie van het 
Holocaust namenmonument, tegen de nieuwbouw op het terrein van St. Jacob en 
ook tegen plannen om de Plantage Middenlaan eenrichtingsverkeer te maken. 

*  Buurtorganisatie 1018 neemt zelf geen standpunten in en voert geen acties. Dat laat 
zij over aan het Eilandenoverleg, PWO en bewonersgroepen. De Buurtorganisatie 
maakt die standpunten en acties wel algemeen bekend. 

*  De Nieuwjaarsreceptie leidt, zeker met een zo hoge opkomst, tot bevordering en 
versterking van de sociale cohesie. Het leidt er ook toe dat er nieuwe contacten 

Jaarrekening  2021 St. Buurtorganisatie 1018 

Begroting Uitgaven Toelichting uitgaven 2021

2021 2021

UITGAVEN

1. Kantoor- en Organisatielasten 150€                121,58€         maandelijkse bankkosten

2. Bestuur en representatie 150€                143,38€         overlijdensadvertentie

3. Kosten Nieuwjaarsreceptie 140€                288,10€         Geen receptie maar kerstkaart

4. Kosten thema-avonden 150€                -€                Geen doorgang vanwege Covid

5. Internet, e-mail, website (abonnementen) 505€                332,18€         Lagere kosten Zoom-abonnement

6. Ondersteuning opmaak Nieuwsbrieven 150€                -€                

7. Onderhoud en actualisatie website 250€                -€                

8. Diversen 500€                -€                

9. Activiteiten tbv bewonersgroepen 100€                -€                Geen doorgang vanwege Covid

Totaal uitgaven 2.095€            885,24€         

INKOMSTEN:

Periodieke subsidie stadsdeel Centrum 0 0 Geen subsidie aangevraagd

Door nieuwe vrijwilligers bleken de 

voor de vervanging van de 

overleden secretaris geraamde 

extra middelen, niet nodig.

Debet Credit Debet Credit

Saldo bankrekening 3.219€            5.159€            

Vooruit ontvangen subsidie 2022 2.100€            

Reserve kosten website aardappeloproer 180€               -€                

Reserve Noodfonds 1.009€            1.914€            

Algemene reserve 2.029€            1.145€            

3.219€            3.219€            5.159€            5.159€            

Balans per 31/12/2020 Balans per 31/12/2021
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ontstaan tussen heel verschillende bewonersgroepen uit de wijk, hetgeen als 
stimulerend wordt ervaren voor bewonersinitiatieven. 

*  Bewonersgroepen weten de BO1018 te vinden als het gaat om crowdfundings-acties 
en als behoefte is aan een rechtspersoon bij juridische procedures.  

*  Buurtorganisatie 1018 blijft actief betrokken bij, en reageert zo nodig op, gemeentelijk 
beleid en projecten waar bewonersparticipatie aan de orde is. 

 
 

 
BIJLAGE 
 
BERICHTEN UIT POSTCODEGEBIED 1018 
 
 

1.  Berichten uit het Eilandenoverleg 
 
Op 15 mei 2020 heeft het Eilandenoverleg afscheid moeten nemen van Jeroen Verhulst die 
sinds jaar en dag met veel bezieling en kennis van zaken inhoud gaf aan de vele projecten 
die speelden in dit stuk van de stad. Hij wordt nog altijd gemist. 
De Agenda commissie bestaande uit Anneke Pauptit en Bart Uitdenbogaart is uitgebreid met 
Sybrand Hekking. Bijna alle edities van het Eilandenoverleg waren digitaal en daarmee 
konden we verder met de lopende dossiers maar zonder elkaar echt in de ogen te kunnen 
kijken, dat voelde toch als surrogaat vergaderingen. Het aantal deelnemers was rond de 
twintig. Ook dit jaar is de verkoop van de Oosterkerk op de agenda’s gebleven alleen is de 
buurtcoalitie geklapt doordat de belangen van de Protestantse Kerk Amsterdam enerzijds en 
het belang de Stichting Oosterkerk en de buurt anderzijds bleken te schuren, ook de 
ontstane (huur)conflicten tussen City kerk en de stichting Oosterkerk maakte verder 
samenwerking onmogelijk. PWO, Eilandenoverleg en Stichting Oosterkerk hebben vele 
gesprekken gevoerd met de verkenner Boris van der Ham maar het blijkt erg moeilijk om 
harde afspraken over het doorgaan van het huidig buurtgebruik, inclusief de laagdrempelige 
concerten, op papier te krijgen. De planning is dat de kerk in maart 2022 aan Stadsherstel 
wordt overgedragen.  
De Werkgroep Ontwikkeling Marineterrein heeft een uitgebreide inspraakreactie gegeven op 
de nota van uitgangspunten voor het toekomstige Marineterrein. Daarbij zijn ook omliggende 
buurten aangehaakt zodat dit nu een breed gedragen visie is. Helaas hebben we door 
Corona dit jaar geen Nieuwjaarsreceptie kunnen organiseren ook alternatieve bijeenkomsten 
bleken niet haalbaar. Het initiatief Bob Helpt is dit jaar verder uitgewerkt en bevind zich nu in 
de realisatie fase. Op de Eilandenboulevard is nog steeds de onoverzichtelijke situatie bij het 
kruispunt tegenover de Pelikaanbrug. Daarnaast is er met succes bezwaar gemaakt tegen 
de bomenkap aan het talud van de Nieuwe Vaart. 
Het project Dijksgracht Oost is verder gegaan met de voorbereiding waarbij geen inspraak 
mogelijk was op de ruimtelijke visie maar er zijn wel klankbordgroep bijeenkomsten 
georganiseerd door de gemeente. Er is een geluidsonderzoek naar boegschroefgeluid van 
de rondvaartboten gedaan door de gemeente maar dat kon de toets der kritiek niet 
doorstaan omdat er een ondeugdelijke onderzoeksopzet was. De ruimtelijke visie is vrijwel 
ongewijzigd door de stadsdeelcommissie positief geadviseerd aan het college. De 
portefeuillehouder deed nog wel een toezegging om de Havendienst te vragen naar 
mogelijke alternatieven binnen hun gebied. 
Overleggen met het stadsdeel bestuur en ambtenaren zijn zoveel mogelijk doorgegaan via 
Zoom. Alle vergaderverslagen en vergaderstukken zijn terug te vinden op 
www.buurtorganisatie1018.nl/eilandenoverleg. Agenda’s en verslagen worden toegezonden 
aan 362 e-mailadressen. 
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2.  Berichten uit het Plantage Weesperbuurtoverleg 
 
Het Plantage Weesperbuurt Overleg (PWO) is het overkoepelende overlegorgaan van en 
voor bewoners en bewonersgroepen uit de Plantage en de Weesperbuurt. Het PWO komt 
normaliter 6 à 7 keer per jaar bij elkaar. In 2021 zijn er drie vergaderingen geweest, in maart, 
juni en september.  
Door de beperkingen vanwege corona is het PWO in maart 2021 gestart met een digitaal 
overleg via ZOOM. De laatste vergadering van 2021 vond plaats in september. Het is 
gebleken dat er behoefte bestaat aan een nieuwe structuur van het overlegorgaan. Men 
heroriënteert zich op een nieuwe vorm en invulling van het PWO. 
De gebiedsmakelaar Gerben Kossen verliet de buurt begin 2020 en werd opgevolgd door 
Laurens Hoek.  
De gemeente had december 2019 een herindeling van de Plantage Parklaan aangekondigd. 
In maart werd tijdens een PWO vergadering daarover met de gemeente gesproken. Een 
werkgroep uit het PWO bracht vanaf het begin naar voren dat de voorgestelde maatregelen 
niet tot een veiliger maar tot een onveiliger situatie zouden leiden. Na veel overleggen en 
veel geschreven commentaren vanuit de buurt was de gemeente pas in november bereid de 
centrale Verkeerscommissie om advies te vragen. Daar werd nog voor de formele 
bijeenkomst geconstateerd dat de buurtbewoners het vanaf het begin bij het rechte eind 
hadden gehad. Het project werd verdaagd en men zei met een ander voorstel te zullen 
komen.  
Er is vanuit het PWO inbreng geweest in het plan van de gemeente om het Hortusplantsoen 
te ‘vergroenen’. Sowieso een verbazend project omdat het plantsoen al helemaal groen is, 
maar het bleek dat de gemeente het plantsoen ineens betrok bij het hele project 
KnowledgeMilePark (KMP), dat zich er op richt stukjes van de Wibautas wat groener maken. 
Bij het project Hortusplantsoen waren wel “stakeholder- organisaties” betrokken zoals 
Stichting de Dovenshoah (vanwege het monument in het plantsoen) de Reinwardtacademie 
en de Hortus Botanicus, maar omwonenden waren overgeslagen. En toen zij uiteindelijk van 
de plannen hoorden waren zij er helemaal niet gelukkig mee omdat het plan uitging van 
mans hoge struiken. Een tijd geleden was juist besloten de toenmalige hoge begroeiing te 
verwijderen wegens de grote sociale onveiligheid. De wijkagent was het nu eens met de 
bewoners. Ook hij zag dat de plannen tot onveiligheid zouden leiden. Uiteindelijk was de 
gemeente bereid het plan aan te passen.  
Het PWO had zich in 2020 al gevoegd bij het Eilandenoverleg waar het gaat om de verkoop 
van de Oosterkerk aan Stadsherstel en de garanties die er aan de bewoners moeten worden 
geboden. Zie de bijdrage van het Eilandenoverleg in dit jaarverslag voor een beeld van de 
voortgang van dit dossier in 2021.  
In september heeft sprak het PWO met de projectleider van de gemeente die 
verantwoordelijk is voor de bewonersparticipatie rond de visie op de Oostelijke Binnenstad. 
Nadat duidelijk was geworden dat de knip op de Weesperstraat voorlopig niet doorgaat, 
besloot de gemeente te gaan inventariseren wat er onder bewoners voor ideeën leven over 
de herinrichting van de ruimte in het geval er in de toekomst minder ruimte voor verkeer 
nodig zou zijn. 
Voor meer gedetailleerde informatie: zie de verslagen van de vergadering op de website van 
BO1018: http://www.buurtorganisatie1018.nl/plantage-weesperbuurtoverleg/ 


